
 ZÁPIS 

     o průběhu VI. zasedání Zastupitelstva městyse Ostrov u Macochy 

     konaného dne 15.3.2024 v 18:00 hodin v klubovně hasičské zbrojnice. 

 

 
K bodu č. 1 – Zahájení 

Pan starosta Ing. Ondřej Hudec zahájil VI. zasedání Zastupitelstva městyse Ostrov u Macochy 

v 18:00 hodin a všechny přivítal. Konstatoval, že zasedání bylo svoláno v souladu se zákonem. 

Informace o konání Zastupitelstva jsou vyvěšeny na úřední desce úřadu městyse Ostrov u Macochy 

a v pozvánce, kterou zastupitelé obdrželi. 

 

Přítomno je 12 členů zastupitelstva, jedná se o nadpoloviční většinu, takže zastupitelstvo je 

usnášení schopné. 

Přítomni nejsou žádní občané. 

 

Omluveni jsou: Ing. Jaromír Krbeček, Mgr. Jarmila Krbečková a Mgr. Martin Nippert 

 

Zapisovatelka: Hana Opatřilová 

 

Pan starosta navrhl jako sčitatele hlasů paní Florkovou Hanu. Jelikož nebyly vzneseny další návrhy 

a paní Florková souhlasila, pan starosta navrhl usnesení. 

 

Usnesení 89/VI: 

Zastupitelstvo městyse Ostrov u Macochy určuje Hanu Florkovou sčitatelkou hlasů při jednání 

VI. zasedání Zastupitelstva městyse Ostrov u Macochy. 

 

Hlasování č. 1:   pro: 12        proti: 0  zdržel se: 0 

      

 

K bodu č. 2 – Schválení programu 

Pan starosta uvedl, že všichni zastupitelé obdrželi program společně s pozvánkou na zasedání, 

program byl zveřejněn na webových stránkách obce a byl také vyvěšen na úřední desce městyse. 

Pan starosta dále uvedl, že do bodu programu navrhuje vložit bod č. 6 – Úprava DS NN pod 

Panskou skálou. Doplňující materiály zastupitelé také obdrželi. 

Jelikož nebyly žádné připomínky ani další doplňující návrhy, nechal pan starosta hlasovat o 

usnesení. 

 
Usnesení 90/VI: 

Zastupitelstvo městyse Ostrov u Macochy 

schvaluje 

program VI. zasedání Zastupitelstva městyse Ostrov u Macochy.  
 

 Zahájení, určení zapisovatele a sčitatele 

 Schválení programu 

 Schválení ověřovatelů zápisu 

 Rozpočtová opatření č. 14/2023, 1/2024 a 2/2024 

 Přípojka NN – Lesá 

 Úprava DS NN pod Panskou skálou 

 Příspěvek na spolufinancování sociálních služeb 

 Dotace poskytnuté z rozpočtu městyse 

 Zpráva o činnosti rady městyse 



 Dotazy, připomínky a podněty 

 Závěr 

 

Hlasování č. 2:  pro: 12     proti: 0  zdržel se: 0 

 

 

K bodu č. 3 – Schválení ověřovatelů zápisu 

Pan starosta navrhl na ověřovatele zápisu pana Michala Horského a slečnu Kateřinu Rekovou.                         

Jelikož nebyly vzneseny další doplňující návrhy a navržení zastupitelé souhlasili, nechal pan 

starosta hlasovat o usnesení. 

 

Usnesení 91/VI: 

Zastupitelstvo městyse Ostrov u Macochy 

určuje 

Michala Horského a Kateřinu Rekovou 

ověřovateli zápisu z VI. zasedání Zastupitelstva městyse Ostrov u Macochy. 

 

 

Hlasování č. 3:  pro: 10     proti: 0  zdržel se: 2 

Zdržel se Michal Horský, Kateřina Reková 

 

 

K bodu č. 4. – Rozpočtová opatření č. 14/2023, 1/2024 a 2/2024 

Pan starosta upřesnil některé významnější položky. 

 

Rozpočtové opatření č. 14/2023 bylo schváleno radou městyse 28.12.2023. 

Příjmy byly sníženy o 152.600,-Kč, výdaje byly sníženy o 1.232.100,-Kč. Financování bylo sníženo 

o 1.079 .500,-Kč. 

 

Rozpočtové opatření č. 1/2024 bylo schváleno radou městyse 29.1.2024. 

V tomto rozpočtovém opatřením jsme museli pozměnit příjmy o návratnou finanční výpomoc, 

kterou nám vrátil Spolek pro rozvoj venkova MK. My jsme předfinancovali nákup kompostérů a 

štěpkovače, kdy 1.591.200,-Kč jsme dali spolku, který samozřejmě neměl tolik financí, aby 

předfinancoval všem obcím  tento majetek. Po novém roce nám stejná částka od spolku došla zpět. 

My jsme tuto částku měli v rozpočtu schválenou na paragrafu 3639, ale dle doporučení spolku, 

došlo k přesunu této částky jen na položku 2449. Celkové příjmy v tomto rozpočtovém opatření 

byly 0,-Kč. 

 

Výdaje – byly poníženy finanční prostředky na pozemcích, protože jsme museli navýšit prostředky 

na lese (na traktor) a na zálohách na energie na hasičské zbrojnici. Zřejmě jsem zadal do soutěže 

vysokou spotřebu, a tak jsme museli při první platbě zvednout zálohy. Již to řešíme.  

Celkové výdaje v tomto rozpočtovém opatření byly 0,-Kč. 

 

Rozpočtové opatření č. 2/2024 bylo schváleno radou městyse 26.2.2024. 

Příjmová strana byla navýšena o proplacené dotace za traktor 294.000,-Kč a 288.100,-Kč. Dále 

zvýšení na podporované byty 15.000,-Kč (vratka za vodu), což je i na výdajové straně. 

Příjmy celkem zvýšeny o 597.100,-Kč 

 

Výdaje byly zvýšeny na podporovaných bytech o 15.000,-Kč a na úspoře energie a obnovitelných 

zdrojů - spolupodílení na projektu Místní energetické koncepce 82.100,-Kč. 

Výdaje zvýšeny celkem o 97.100,-Kč. 

Financování bylo sníženo o 500.000,-Kč. 



 

 

Jelikož nebyly žádné dotazy ani připomínky, navrhnul pan starosta usnesení. 

 

Usnesení 92/VI: 

Zastupitelstvo městyse Ostrov u Macochy 

bere na vědomí 

rozpočtová opatření č. 14/2023, 1/2024 a 2/2024 podle předloženého materiálu 

 

 

Hlasování č. 3:  pro: 12     proti: 0  zdržel se: 0  

 

 

K bodu č. 5 – Přípojka NN – Lesá 

Pan starosta 

Předmětem tohoto bodu je schválení Smlouvy o smlouvě budoucí o zřízení věcného břemene 

k distribučním kabelům NN na Lesé přes pozemek komunikace p.č. 1684/1.  

Pan starosta ukázal místo, kde bude přípojka NN umístěna, kde bude překopaná komunikace. 

Snažil se s projektanty domluvit na vedení pod komunikací protlakem, ale vhledem k tomu, že je 

tam plno sítí, to není možné. Komunikace není nová, ale je v dobrém stavu. 

 

Člen zastupitelstva pan Michal Horský 

Dají tu komunikaci pak do pořádku, zaasfaltují to? 

 

Pan starosta 

Standardně to dělají. 

 

Jelikož nebyly žádné dotazy ani připomínky, navrhnul pan starosta usnesení. 

 

Usnesení 93/VI: 

Zastupitelstvo městyse Ostrov u Macochy 

schvaluje 

Smlouvu o smlouvě budoucí o zřízení věcného břemene s firmou EG.D, a.s. na pozemku p.č. 

1684/1 podle předloženého materiálu 

 

 

Hlasování č. 5:  pro: 12   proti: 0   zdržel se: 0 

 

 

K bodu č. 6 – Úprava DS NN – Pod Panskou skálou 

Pan starosta ukázal místo na mapce.  

Majitelé pozemků výhledově plánují pod Panskou skálou udělat 3 místa pro rodinné domy. Návrh 

Smlouvy o smlouvě budoucí o zřízení věcného břemene zastupitelé obdrželi. 

 

Jelikož nebyly žádné dotazy ani připomínky, navrhnul pan starosta usnesení. 

 

Usnesení 94/VI: 

Zastupitelstvo městyse Ostrov u Macochy 

schvaluje 

Smlouvu o smlouvě budoucí o zřízení věcného břemene s firmou EG.D, a.s. na pozemcích p.č. 

1669/13, 1682/1, 1741/1 a 1741/2 podle předloženého materiálu 

 



 

 

Hlasování č. 6:  pro: 12   proti: 0     zdržel se: 0 

 

 

K bodu č. 7 – Příspěvek na spolufinancování sociálních služeb 

Pan starosta  

Příspěvek na spolufinancování sociálních služeb Městu Blansko se každoročně zvyšuje. Jedná se o 

příspěvek na služby sociální prevence a poradenství, který je hrazen podle počtu obyvatel ve výši 

49.500,-Kč. Dále na služby sociální péče, které jsou financovány podle počtu klientů obce, kteří 

tyto služby využívají. 

 

Jelikož nebyly žádné dotazy ani připomínky, navrhnul pan starosta usnesení. 

  

Usnesení 95/VI: 

Zastupitelstvo městyse Ostrov u Macochy 

schvaluje 

uzavření „Smlouvy o příspěvku na spolufinancování sítě sociálních služeb“ s Městem Blansko ve 

výši 244.500,-Kč podle předloženého materiálu 

 

 

Hlasování č. 7:  pro: 12   proti: 0     zdržel se: 0  

 

 

K bodu č. 8 – Dotace poskytnuté z rozpočtu městyse 

Pan starosta 

Uniklo mi, že v minulém roce byla schválena novela zákona o obcích. Ve starém znění bylo, že 

v kompetenci rady městyse je schvalování darů do 20.000,-Kč a dotací do výše 50.000,-Kč. 

Všechno nad tyto limity je v pravomoci zastupitelstva. V novém znění má rada v kompetenci 

schvalovat dary do 100.000,-Kč a dotace do výše 250.000,-Kč. Já bych klidně zůstal u starých 

limitů, protože zrovna dotace bychom mohli mezi zastupiteli vydiskutovat a zastupitelé se k nim tak 

mohou vyjádřit. Proto budeme i dále schvalovat dotace podle původního limitu. 

 

 

Na základě obdržených žádostí o podporu z rozpočtu rozhodla rada městyse o poskytnutí darů a 

dotací ve výši: 

               -   8 000,- Kč Českému svazu včelařů, ZO Jedovnice  

            - 13 000,- Kč Mysliveckému spolku Ostrov u Macochy 

            - 26 500,- Kč Svazu tělesně postižených v České republice z.s., MO Ostrov u Macochy 

            - 30 000,- Kč Mažoretky Zuzanky, z.s. 

            - 30 000,- Kč Českému zahrádkářskému svazu, ZO Ostrov u Macochy 

- 40 000,- Kč spolku WOSTROWFEST, z.s 

 

Návrhy na poskytnutí dotací nad 50 000,- Kč jsou předloženy zastupitelstvu ve výši: 

 

-  60 000,- Kč SHCMS - SDH Ostrov u Macochy 

            -  60 000,- Kč TJ Ostrov u Macochy, z.s. 

            -  80 000,- Kč Římskokatolické farnosti Ostrov u Macochy 

 

Všechny částky odpovídají minulému roku, pouze mažoretkám a zahrádkářům jsme částku navýšili 

na 30.000,-Kč. Chtěl bych, aby částky odpovídaly tomu, jakou činnost organizace dělají.  

 



Člen zastupitelstva pan Mgr. Ondřej Strava 

Spolek Wostrowfest dostane dotaci jen na jednu akci, kterou je koncert? Nepřijde mi to přiměřená 

částka. Nechci to bourat, ale chtělo by to vidět nějaké vyhodnocení akce. Minulý rok účast na 

koncertě nebyla velká.  

 

Pan starosta 

Ano, dotace je na koncert. V minulém roce vysoká účast nebyla, proto na akci hodně prodělali. 

Letos si myslím, že by mohla být účast větší, podle skupin, které mají nasmlouvané. 

Když to pořádala tělovýchovná jednota, tak jsme také prodělávali, a proto jsme od pořádání 

upustili. Spolek Wostrowfest se v tom snaží pokračovat. Žádali o dotaci 60.000,-Kč, ale dohodli 

jsme se na tom, že nemůžou dostat stejnou dotaci jako hasiči, nebo TJ, kteří mají celoroční činnost.  

 

Pan Mgr. Ondřej Strava 

Opravdu mi to přijde nepřiměřené. Bylo by vhodné, aby nepodcenili propagaci. Do budoucna 

bychom se mohli bavit, jestli přispívat tolik na jednu akci. 

 

Pan starosta 

Nebráním se diskusi ohledně dotací. Můžeme se domluvit, že v příštím roce všechno schválíme na 

zastupitelstvu.  

 

 

Jelikož nebyly žádné další dotazy ani připomínky, navrhnul pan starosta usnesení. 

 

Usnesení 96/VI: 

Zastupitelstvo městyse Ostrov u Macochy 

schvaluje 

- poskytnutí dotace:  - ve výši 60 000,- Kč SHCMS - SDH Ostrov u Macochy 

  - ve výši 60 000,- Kč TJ Ostrov u Macochy, z.s. 

  - ve výši 80 000,- Kč Římskokatolické farnosti Ostrov u Macochy 

- znění smluv o poskytnutí dotace  

 

 

Hlasování č. 7:  pro: 12   proti: 0    zdržel se: 0   

 

 

K bodu č. 9 – Zpráva o činnosti rady městyse 

Pan starosta 

Usnesení a další podklady z rady zastupitelé obdrželi. 

 

Jelikož nebyly žádné dotazy, pan starosta navrhnul usnesení. 

 

Usnesení 97/VI: 

Zastupitelstvo městyse Ostrov u Macochy 

bere na vědomí 

zprávu o činnosti Rady městyse Ostrov u Macochy od V. zasedání Zastupitelstva městyse Ostrov u 

Macochy 

 

 

Hlasování č. 9:  pro: 12     proti: 0    zdržel se: 0  

 

 

 



K bodu č. 10 – Dotazy, připomínky a podněty 

Pan starosta 

Rád bych vás seznámil se základními informacemi, které se udály od minulého zasedání 

zastupitelstva. 

Podávali jsme žádosti o dotaci z Jihomoravského kraje na restaurování litinového kříže u kostela ve 

výši 200.000,-Kč a 247.832,-Kč z Ministerstva zemědělství – tady jsme zatím mezi náhradníky. Je 

otázka, jestli i s tou případnou podporou z kraje 200.000,-Kč do toho jít, protože to bude stát zhruba 

0,5 mil.Kč. To budeme muset ještě sami vyhodnotit. Dále jsme žádali o dotace na restaurování 

litinového kříže na Vintoku ve výši 50.000,-Kč, kde čekáme na vyhodnocení. 

Také byla podána žádost o dotace na zpracování místní energetické koncepce z Ministerstva 

průmyslu a obchodu z programu EFEKT ve výši 332.500,-Kč, tato dotace nám byla přislíbena. 

Byly podány žádosti o dotace z Jihomoravského kraje na vybavení JSDH ve výši 99.400,-Kč, na 

provoz informačního centra ve výši 50.000,-Kč, na zpracování projektové dokumentace 

k fotovoltaice a tepelnému čerpadlu na budově úřadu ve výši 150.000,-Kč. 

Dále pokračujeme v rozběhnutých projektech: probíhá výběrové řízení na rekonstrukci školní 

kuchyně. Tam jsou dvě výběrová řízení na gastro vybavení a na stavební práce. Na stavební práce je 

to mimo režim zákona o zadávání veřejných zakázek, tam by se výběrové řízení mělo vyhodnotit 

tento měsíc. Uvidíme, kolik se přihlásí uchazečů.  Na gastro vybavení se postupuje podle zákona o 

zadávání veřejných zakázek, a proto jsou tam delší lhůty. Vyhodnocení bude až v dubnu. 

Dále připravujeme projekt na fotovoltaiku a tepelné čerpadlo na úřad. Zde máme dotaci schválenou, 

ale nedaří se mi sehnat a oslovit projektanta, který by tyto věci připravil. Doufám, že se mi v blízké 

době podaří projektanta sehnat.  

Zadali jsme práce na restaurování litinového kříže na Vintoku, který je již částečně sundaný. 

Intenzifikace ČOV – čekáme na zprávu ze Státního fondu životního prostředí. Do konce března by 

údajně měly být výsledky. Obávám se ale, že z důvodu krajských voleb nám kraj nestihne schválit 

slíbenou dotaci.  

Žádost o dotaci na fotovoltaiku na základní škole byla schválena. Předpokládané náklady jsou 

6.276.000,-Kč, dotace jsou 4.226.000,-Kč. Toto bychom mohli v druhé polovině roku realizovat. 

Ještě jedna informace, přihlásili jsme do soutěže o nejlépe opravenou památku v Jihomoravském 

kraji. Přihlásili jsme se s opravenou sochou vzkříšeného Krista, jsme na 16. místě a hlasuje se 

formou sms. Kdyby chtěl někdo podpořit, tak může sms poslat. 

 

Jelikož nebyly žádné dotazy ani připomínky pan starosta ukončil zasedání a popřál všem 

přítomným pěkný zbytek večera. 

 

 

Konec: 18:30 hodin 

 

Vyhotoveno dne: 18.3.2024  

 

 

 

Zapsala: Hana Opatřilová    …........................................... 

  

 

Starosta: Ing. Ondřej Hudec    …........................................... 

 

 

Ověřovatelé zápisu:  Kateřina Reková  …............................................. 

  

                

                              Michal Horský            …........................................... 


